
Vragen voor het vragenuur van 10 mei 2023 van 15.30 – 16.20 uur (nieuwe raadzaal)

Ia Vragen van de PvdA-fractie over ‘vijandige architectuur’ ABN AMRO Grote Markt (Rozemarijn
Gierkink)

Om afval te voorkomen heeft ABN AMRO vorige week ‘vijandige architectuur’ aangebracht op de 
gevel zodat mensen hier niet meer kunnen zitten. Deze plek wordt niet alleen gebruikt om op de 
Grote Markt te kunnen zitten, maar ook door dakloze mensen als slaapplek, aangezien het hier droog
is. De bank stelt dat dit in overleg met de gemeente is gebeurd, maar in een artikel van OOGtv zegt 
de gemeente van niks te weten1. De fractie van de PvdA heeft hier enkele vragen over.

1. Was de gemeente op de hoogte van de plannen van ABN AMRO en zo ja, wat heeft de 
gemeente gedaan om dit tegen te houden?

2. Is de wethouder bereid om met ABN AMRO in gesprek te gaan over het weer verwijderen 
van deze vijandige architectuur?

3. Is duidelijk welke vijandige architectuur nog meer aanwezig is in Groningen en is de 
wethouder bereid te kijken naar waar dat weg kan.

1b aanvullende vraag van de fractie van GroenLinks (Femke Folkerts)

Het pand van de ABN AMRO-bank op de Grote Markt is onder architectuur gebouwd en bevindt zich 
in het beschermd stadsgezicht Binnenstad. Het gebouw is ook geïnventariseerd als potentieel 
gemeentelijk monument vanwege de architectonische waarde. De platen Travertijn (kalksteen) zijn in
1958 geplaatst en daar is nu in geboord om de ijzeren rails te bevestigen.

- Is het aanbrengen van metalen rails in de natuurstenen bekleding van een gebouw in een 
beschermd stadsgezicht toegestaan? Is er toestemming gevraagd en verleend? Klopt het dat 
het gebouw volgens inventarisaties van de gemeente monumentwaardig is? Wat betekent 
dit voor de wenselijkheid van zware ijzeren rails in het gebouw schroeven?

II Vragen van de PvdA-fractie over verkoop door flitsbezorgers van tabak en alcohol aan 
minderjarigen (Joren van Veen)

Youtuber/onderzoeksjournalist Darshan heeft afgelopen week in een filmpje laten zien dat het heel 
makkelijk is om als 13-jarige door bepaalde flitsbezorgers (in zijn filmpje, Gorrilas/Getir) alcohol en 
sigaretten te laten bezorgen.2 Schokkend, omdat we juist in Groningen hard werken aan de Rookvrije 
Generatie en campagne NIX18 ondersteunen. 

Na navraag bij de gemeente door Darshan blijkt dat de gemeente Groningen hier wel iets aan wil 
gaan doen, maar nog aan het onderzoeken is hoe. De fractie van de PvdA heeft naar aanleiding 
hiervan de volgende vragen:
1https://www.oogtv.nl/2023/05/abn-amro-komt-met-scherp-stukje-vijandige-architectuur-tegen-afvaloverlast-
bij-kantoor-aan-grote-markt/

2 https://www.youtube.com/watch?v=p_L8FPuTQsU&ab_channel=DARSHAN
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1) Heeft de gemeente al gesprekken gevoerd met Gorrilas/Getir hierover? Wat zijn de 
conclusies van deze gesprekken?

2) Op welke termijn verwacht de gemeente Groningen hierop te gaan handhaven? En hoe is de 
gemeente van plan dit te gaan doen?

III Vragen van de fractie van Stadspartij 100% voor Groningen over CAO voor Sociale 
Werkvoorzieningen (Yaneth Menger) 

De vakbonden dringen al geruime tijd aan op aanvullende afspraken voor de CAO voor Sociale 
Werkvoorzieningen. Afgelopen maandag legden de werknemers van Iederz enige tijd het werk neer 
om de eisen van een loonsverhoging van 10,15 procent voor de medewerkers van de sociale 
werkbedrijven en een verdubbeling van de reiskostenvergoeding, kracht bij te zetten.

Veel werknemers die werken in sociale werkbedrijven of ontwikkelbedrijven verdienen het wettelijk 
minimumloon of net daarboven. Het minimumloon is op 1 januari 2023 met 10%  gestegen maar 
deze verhoging geldt niet voor werknemers die net boven het minimumloon verdienen. 

De CAO Aan de Slag voor gemeenten is een belangrijk instrument in de begeleiding en toeleiding van 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. 

Volgens de bonden weigeren de Nederlandse gemeenten (VNG) tot nu toe om de medewerkers van 
de werkbedrijven, net als de ‘reguliere’ medewerkers, een loonsverhoging te geven.  Stadspartij 
100% voor Groningen is van mening dat de VNG in staat gesteld moet worden om werknemers 
tegemoet te komen met een hogere beloning en vindt ook dat de minister van SZW de gemeenten 
volledig dient te compenseren daar waar het gaat om de CAO aan de Slag en de CAO voor Sociale 
Werkvoorzieningen. 

1. Is het college het met ons eens dat de eisen van de bonden niet onrealistisch zijn?
2. Is het college bereid om deze eisen over te nemen en kenbaar te maken aan de minister van 

SZW om op te roepen de gemeenten van voldoende financiële middelen te voorzien, zodat 
de VNG in staat gesteld wordt om een overeenkomst met de vakbonden te sluiten over de 
beloning van alle werknemers van de SW-bedrijven zodat de doelgroep op of net boven het 
minimumloon ook merkt dat de beloning wordt verhoogd?

IV Vragen van de CDA-fractie over overlast Q-park door groeiende agressie (Etkin Armut) 

Onlangs werd de raad per brief op de hoogte gesteld van de overlast die Q-Park ondervindt. Vooral 
zorgwekkender is dat er al meerdere malen incidenten zijn geweest waarbij medewerkers zich 
dermate onveilig hebben gevoeld dat ze 112 hebben moeten bellen. Q-Park heeft al een aantal keer 
aan de bel getrokken door de groeiende agressie en zorgen om een potentieel serieus 
geweldsincident. Ook hebben zij hun nachtelijke beveiliging al moeten opschalen. Q-Park geeft aan 
dat ondanks een eerder gesprek met het college, er nog geen verbeteringen zijn te merken. Dit 
brengt de fractie van het CDA tot de volgende vragen:

1. Wat was de uitkomst van het gesprek op 13 april? Is het college voornemens weer contact 
op te nemen met Q-Park?
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2. Welke maatregelen is het college bereid te nemen om de veiligheid van bezoekers en 
medewerkers van de parkeergarages te helpen waarborgen?

V Vragen van de CDA-fractie over initiatief supportersvereniging FC Groningen voor meer bankjes
(Jalt de Haan)

Afgelopen  zondag  was  een  zwarte  dag  voor  de  Trots  van  het  Noorden.  Na  23  jaar  eredivisie
degradeert FC Groningen naar de Keuken Kampioen Divisie. Het volgt op een dramatisch verlopen
seizoen, zowel op het veld als buiten het veld. Denk aan de gestaakte wedstrijd tegen NEC, Willems
die door een toeschouwer werd geslagen en ‘supporters’ die het veld betraden tegen Cambuur. Het
zijn  enkelen die het  voor velen verpesten.  Ook de contacten tussen de gemeente/politie en de
supporters verlopen moeizamer dan voorgaande jaren. Zo kunnen uitwedstrijden alleen nog met
verplichte buscombi’s bezocht worden.

Het  is  mooi  dat  een  grote  groep  supporters  zich  distantieert  van  de  relschoppers  en  juist  FC
Groningen op een positieve manier op de kaart willen zetten. Één van de manieren waarop ze dit
doen  is  via  een  actie  om  op  verschillende  plekken  in  de  regio  speciale  FC-banken  en  tafels  te
plaatsen. Het doel is om eenzaamheid tegen te gaan door mensen samen te brengen en de regio
groen-witter te maken. Het CDA kan dit initiatief van harte ondersteunen. In het verleden hebben we
ook voor meer bankjes in de gemeente gepleit, bijvoorbeeld via de babbelbankjes. Dit initiatief sluit
hier mooi op aan. Het CDA vindt dit initiatief een prachtige kans om de band tussen de gemeente en
de supporters te versterken. 

We hebben daarom de volgende vragen aan het college:

1. Is het college het met het CDA eens dat extra bankjes in de gemeente van meerwaarde zijn?
2. Op  welke  manier  gaat  de  gemeente  het  initiatief  van  de  supportersvereniging  actief

ondersteunen?

VI Vragen van de fracties van PvdD en D66 over vogelgriep (Janette Bosma)

Afgelopen week zijn er honderden dode vogels gevonden in De Onlanden die zijn overleden aan de
vogelgriep.3 Onderzoekers spreken van de grootste vogelgriepuitbraak die er ooit is geweest.4 Een
zeer zorgelijke situatie wat de fracties van de Partij voor de Dieren en D66 betreft. 

Het opruimen van dood wild is een provinciale aangelegenheid, maar uit onderzoek blijkt dat beleid
versnipperd is5. Dit vergroot de kans op een snelle verspreiding volgens virologen. Uit nauw contact
met de dierenambulance weten we er veel onduidelijkheid bestaat over wie verantwoordelijk is voor
het probleem. De dierenambulance Groningen heeft de afgelopen tijd fors meer kosten gemaakt
door het opruimen van dode dieren door het vogelgriepvirus. De vogelgriepdieren zorgen voor extra

3 https://dvhn.nl/groningen/Honderden-dode-kokmeeuwen-in-natuurgebied-De-Onlanden-Die-vogelgriep-is-
zo-besmettelijk-als-de-tyfus-28412470.html
4 https://www.nrc.nl/nieuws/2023/02/02/hoe-groot-is-het-gevaar-van-de-grootste-vogelgriepuitbraak-ooit-
voor-de-mens-a4156033
5 HTTP://Pointer.kro-ncrv.NL/versnipperde-aanpak-vogelgriep-vergroot-kans-verspreiding
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werk en hogere kosten voor de dierenambulance, voor bijvoorbeeld meer beschermende pakken,
ontsmettingsmiddelen  en  hogere  dierenartskosten.  Hier  worden  ze  in  Groningen  niet  voor
gecompenseerd,  terwijl dit in andere gemeentes, zoals Enschede wel het geval is.  

Om  zo  snel  mogelijk  de  verdere  verspreiding  van  het  virus  te  voorkomen  moet  er  adequaat
gehandeld worden. Daarom stellen de fracties van de Partij voor de Dieren en D66 de volgende
vragen:

- Kan het college op korte termijn in gesprek gaan met het rijk en de provincie om de urgentie
van een snelle en eenduidige aanpak kenbaar te maken?

- Wat is volgens het college belangrijk in de preventie van een mogelijke zoönose? 
- Is  er  financiële  compensatie  mogelijk  voor  de  hogere  kosten  die  de  Dierenambulance

Groningen maakt door de vogelgriep?

VII Vragen van de PVV-fractie over bed-bad-brood opvang (Dennis Ram)

Aangepaste vragen ivm de laatste ontwikkelingen: 

De staatssecretaris heeft zijn plan om geen geld meer uit voor ‘bed, bad en brood-opvang’ 
ingetrokken na grote politieke druk.  Inlia had deze opvang geregeld op de illegalenboot aan de 
noordkant van het Eemskanaal. Nu worden illegalen opgevangen in het containergebouw naast het 
voormalig F1-Hotel in de Helsinkistraat. 
De opvang van illegalen is geen gemeentelijke taak en de kosten voor dit illegale verblijf worden 
afgewenteld op de samenleving. Mensen die illegaal verblijven in Nederland moeten niet worden 
opgevangen, maar moeten volgens de PVV het land uit. 
Illegaal verblijf moet strafbaar worden gesteld. 
De “bed,bad en brood-opvang” zorgt er voor dat mensen langer illegaal in Nederland blijven met alle 
gevolgen van dien voor de samenleving.

De PVV heeft de volgende vragen:
1. Is het college met de PVV eens dat opvang van illegalen moet stoppen, zo neen, waarom niet?
2. De huidige opvang is een pilot. Wanneer komt de evaluatie en wanneer gaat het college stoppen 
met deze opvang? 

bron: https://www.ad.nl/politiek/kabinet-trekt-geen-geld-uit-voor-bed-bad-brood-opvang-
gemeenten-boos~aca688f1/
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